
LATVIJAS MĀKSLAS AKADĒMIJAS 

PADOMES SĒDES PROTOKOLS  

Latvijas Mākslas akadēmijā un Zoom platformā,  

Rīgā, 2024. gada 26.augustā plkst.16.00,        Nr.57 

 

Sēdi vada: LMA padomes priekšsēdētājs Valts Ernštreits.  

Sēdē piedalās: LMA padomes locekļi Dita Rietuma, Ints Dālderis, Arnis Rītups, prorektore Agita Gritāne, 

prorektore Antra Priede, prorektors Andris Vītoliņš, rektors Kristaps Zariņš. 

Nepiedalās: Zane Čulkstēna 

Sēdi protokolē: pēc Zoom ieraksta LMA padomes sekretāre Sanita Muceniece. 

DARBA KĀRTĪBĀ:  

1. Par LMA Doktorantūras skolas izveidi un izmaiņām LMA Struktūrvienību shēmā. 

2. LMA plānošanas dokumenti  

3. Dažādi. 

***IZRAKSTS*** 

1.jautājums. Par LMA Doktorantūras skolas izveidi un izmaiņām LMA Struktūrvienību shēmā 

Ziņo Agita Gritāne 

Tiek izteikts piedāvājums veikt izmaiņas LMA struktūrā, izveidojot struktūrvienību Doktorantūras skola 

(turpmāk- Skola), kurā tiks realizētā zinātniskās un profesionālās doktorantūras studiju programmas. Skola 

darbosies saskaņā ar nolikumu, kuru apstiprinās Senāts. Skolu vada direktors. Tiek veidots jauns amats – 

zinātniskais sekretārs. Abām esošajām doktorantūras programmām pagaidām paliek esošie vadītāji. Līdz 

2026.gada 1.janvārim tiek noteikts pārejas periods, līdz jaunajam Skolas modelim ir jādarbojas un jāstājas spēkā. 

Nākamā gada laikā arī nepieciešams saņemt zinātniskās darbības novērtējumu ne zemāku kā 4, atbilstoši 

Augstskolu likumam, lai realizētu doktorantūras programmu. No 2024.gada 1.augusta jāveic jaunā doktorantūras 

modeļa uzņemšana. 

Lēmums: padome konceptuāli atbalsta LMA jaunas strukūrvienības - Doktorantūras skolas -  izveidi un akceptē 

tās virzīšanu apstiprināšanai Senāta sēdē. 

A.Gritāne ziņo par aktualitātēm zinātniskajā darbā:  

nav atbalstīts neviens no 3 iesniegtajiem fundamentāli lietišķajiem pētījumiem; 

ir nodibināts Restaurācijas institūts, no septembra tiek slēgti līgumi ar darbiniekiem, tiek gatavota stratēģija;  

A.Gritāne informē par rektora rīkojumu minētās sistēmas izveidei. Tiek meklēti piemērotākie risinājums 

labākajam finansiālajam atbalstam. Patreiz tiek auditēta zinātniskā bāze. 

A.Gritāne lūdz pagarināt termiņu līdz septembra beigām Zinātniskā plāna iesniegšanai padomei. 

 

2.jautājums. LMA Plānošanas dokumenti 

Padomes locekļu izskatīšanai tiek nodoti vairāki LMA plānošanas dokumenti.  

1. Kā pirmā tiek skatīta “Personāla atlīdzības politika”.  

V. Ernštreits informē, ka dokuments nav pieņemams, jo tajā ietverti tādi it kā padomes veicami pasākumi, kas nav 

padomes kompetencē. 

Padome lemj atdot iesniegto “Personāla atlīdzības politiku” atpakaļ rektorātam uzlabošanai. Dokuments ir 

negatavs, jo satur daudz nepilnību un maz konkrētu soļu. 

2. Investīciju piesaistes plāns 

Padomes priekšsēdētājs skaidro, ka iesniegtais dokuments neatbilst nosaukumam. V.Ernštreits iesaka pārsaukt 

Investīciju piesaistes plānu par Finansējuma piesaistes plānu, kurā atspoguļo, no kādiem avotiem piesaista 

finansējumu un kā. Trūkst apraksta arī par ieguvumiem no piesaistītā finansējuma, kā arī kādā periodā tās veidojas 

– gadā vai periodā? Kādi varētu būt maksas pakalpojumi līdz 2030.gadam? Trūkst informācijas par ieguvumiem 

no ziedojumiem vai dalības konkursos, nav pieminēti plānotie pasākumi. 



Rektors skaidro, ka plāns tapis ar LU palīdzību, lai plānu vispārinātu un veidotu, balstoties uz Stratēģiju. 

Padome iesniegto “Investīciju piesaistes plānu” atdot atpakaļ rektorātam uzlabojumu veikšanai. 

3. Digitālās transformācijās plāns. 

Iesniegtajā plānā nav manāma jau iepriekš norādīto trūkumu novēršana un izmaiņu veikšana. Pietrūkst darbību 

secība un prioritātes. Joprojām trūkst plāna. 

4. Nekustamā īpašuma attīstības plāns. 

Redzami uzlabojumi, plāns ir akceptējams, bet ir pārskatāms, viešoties lielākais skaidrībai par jauniem 

infrastruktūras objektiem – Makerspace un Latgales filiāles attīstību. 

Nākamajā padomes sēdē tiks skatīts: 

Studiju procesa attīstības plāns,  Kontroles un risku pārvaldības plāns, (A.Priede); 

Mākslinieciski radošās darbības attīstības plāns (A.Vītoliņš). 

 

3.jautājums. Dažādi 

1. Par aktualitātēm LMA Latgales filiālē 

LMA rektors informē par plānu kopā ar A.Vītoliņu doties uz Rēzekni skatīties pašvaldības piedāvātās telpas LMA 

filiālei. Šis mācību gads tiks pavadīts esošajās telpās. Līdzšinējā filiāles vadītāja Anastasija Bikova pēc saņemtās 

sūdzības, kas nosūtīta A.Priedei, ir atkāpusies no amata. Latgales filiāles vadītājas amatā apstiprināta Dana Zelča.  

2. Par maksas noteikšanu par ECTS 

A.Gritāne informē par studiju programmu kredītpunktu aizstāšanu ar ECTS un to pielīdzināšanu, izmantojot 

koeficientu 1.5 ECTS par 1 kredītpunktu. Studiju maksa, balstoties uz ECTS skaitu, tiek aprēķināti katrai studiju 

programmai atsevišķi. 

Lēmums: Padome nolemj vidējo studiju mācību maksu bakalaura un maģistra studiju programmās tiek noteikta 

saskaņā ar studiju vietu cenrādi atsevišķi katrai studiju programmai.  

3. Par Mūžiglītības kursiem 

A.Gritāne informē par Mūžizglītības kursu sākumu, oktobrī/ novembrī tiks palaisti pirmie pilotkursi. 

Nepieciešams padomes lēmums par maksas noteikšanu kursiem. Plānots noteikt maksu 30 – 50 eur par 1 

nodarbību. Plānots veidot 5 studiju kursus, katrā kursā – 5 nodarbības, katra nodarbība – 2 h garumā, intensīvi 

nodarbības notiks oktobrī-novembrī. Kursus lasa ārējie pasniedzēji.  

Lēmums: Padome atbalsta Mūžizglītības kursu maksas par vienu nodarbību apstiprināšanu 30-50 eur apmērā. 

Nākamā LMA padomes sēde tiek noteikta 19.septembrī plkst. 16.00. 

Sēde slēgta plkst. 17.25 

Sēdi vadīja:  V.Ernštreits                    

Sēdi protokolēja: S.Muceniece, padome@lma.lv 
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